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Vraag 1. 
Deelt uw College de zorgen van deze Limburgse werkgevers? Zo ja, hoe reëel zijn deze zorgen? Zo nee, 
waarom niet? 
 

Antwoord. 

In algemene zin herkennen wij de zorgen van de Limburgse werkgevers. Afhankelijk van de bedrijfstak of 

specifiek bedrijf zijn deze in meer of mindere mate aan de orde. 

  

Vraag 2. 
Heeft uw College een duidelijk en actueel beeld van de staat van de Limburgse maakindustrie? Zo ja, 
welke recente onderzoeken zijn hiervoor uitgevoerd en welke inzichten komen hieruit naar voren? Zo 
nee, is uw College bereid de actuele staat van de Limburgse maakindustrie te laten onderzoeken? 
 

Antwoord. 

De verwerkende of maakindustrie in Limburg is divers en omvat verschillende sectoren zoals de 

chemische industrie, de automotive industrie, de metaalindustrie en de voedingsmiddelenindustrie. In 

totaliteit gaat het om ca 2500 MKB-bedrijven en ca. 70 groot bedrijven. Daarmee gepaard gaan ca 41.000 

banen (vakmanschap) en de maakindustrie is goed voor een toegevoegde waarde in Limburg van € 3,46 

miljard1.  

                                                      
1 Uitvoeringsprogramma Circulaire Maakindustrie 2019-2023 https://circulairemaakindustrie.nl/app/uploads/2021/03/Werkwijze-
UPCM-20210505.pdf 
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Verschillende onderzoeken verrijken dit beeld waaronder de door het Ministerie van EZ uitgevoerde 

ruimtelijk economische verkenning 20242 en het in januari 2025 verschenen rapport ‘Het is geen kwestie 

van geduld’3 uitgevoerd door de Rabobank. 

 

Vraag 3. 
Wijkt de staat en ontwikkeling van de maakindustrie in Limburg af van die in andere provincies in 
Nederland? Zo ja, op welke specifieke punten verschillen deze ontwikkelingen? 
 

Antwoord. 

Gedeputeerde Staten heeft geen dekkend beeld van de staat van de maakindustrie in andere provincies. 

Wel herkennen wij dat andere regio’s in Nederlands te maken hebben met vergelijkbare uitdagingen. 

Daarbij zorgt de grensligging van Limburg voor specifieke kansen en uitdagingen. 

 

Vraag 4. 
Welke concrete acties gaat uw College ondernemen ter bevordering van de maakindustrie in Limburg in 
2025? 
 

Antwoord. 

Het economisch kader ‘Werken aan een toekomstbestendige economie voor Limburg’ zet in op 

ondersteuning van alle innovatieve bedrijvigheid en het verbeteren van het vestigingsklimaat in Limburg. 

De breed geschakeerde maakindustrie is hier onderdeel van.  

  

Vraag 5. 
Hoe ontwikkelen de start-ups en scale-ups binnen de maakindustrie in Limburg zich? Op welke manier 
worden deze door de Provincie Limburg ondersteund? 
 

Antwoord. 

Onze inzet is gericht op het optimaliseren van het ondernemersklimaat voor start-ups en scale-ups om zo 

de voortvarende ontwikkeling van deze bedrijven te faciliteren. Dit doen wij in samenwerking met publieke 

en private partners. Daarbij maken wij gebruik van o.a. financieringsinstrumenten, LIOF programma’s, het 

Limburgs Energie Fonds en de Brightlands start-up league. 

 

Vraag 6. 
Welke kansen ziet uw College voor de Limburgse maakindustrie in het komende decennium? 
 

Antwoord. 

We zien veel kansen, onder andere voor Chemelot, de Einstein telescoop en de Limburgse defensie-

industrie. Wij spannen ons in om de kansen die wij voor onze regio zien te verzilveren. In dit kader 

hebben wij in april 2024 middels een brief aan het demissionair Kabinet, de informateurs en 

vertegenwoordigers van de onderhandelende aandacht gevraagd voor een drietal kansrijke 

ontwikkelingen voor Limburg. Hierover bent u per mededeling portefeuillehouder (GS DOC-00646641)4 

geïnformeerd. Deze kansen worden uitgewerkt in een drietal proposities. We kijken daarbij nadrukkelijk 

naar de kansen voor het Limburgse MKB, aangezien het MKB een van de dragers van het 

verdienvermogen van de regio is. 

                                                      
2 https://open.overheid.nl/documenten/dc1626e8-06cc-4944-b578-e28651814a63/file  
3 https://media.rabobank.com/m/26ff36a8654ea04d/original/RR-20250114-Het-is-geen-kwestie-van-geduld.pdf  
4 Mededeling portefeuillehouder inzake Limburgse proposities met betekenisvolle kansen voor Nederland    

https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/80b4d1bb-27c5-447e-b14c-ddc421bfe970?documentId=fdaf68e0-
5eac-4747-8106-497ef3028808  

https://open.overheid.nl/documenten/dc1626e8-06cc-4944-b578-e28651814a63/file
https://media.rabobank.com/m/26ff36a8654ea04d/original/RR-20250114-Het-is-geen-kwestie-van-geduld.pdf
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/80b4d1bb-27c5-447e-b14c-ddc421bfe970?documentId=fdaf68e0-5eac-4747-8106-497ef3028808
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/80b4d1bb-27c5-447e-b14c-ddc421bfe970?documentId=fdaf68e0-5eac-4747-8106-497ef3028808
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Vraag 7. 
Ziet uw College aanknopingspunten om het bevorderen van de maakindustrie een nog prominentere rol 
te geven binnen de Brightlands Campussen Limburg? 
 

Antwoord. 

De versterking van de aanhaking van het Limburgse bedrijfsleven en daarmee de maakindustrie op de 

Brightlands campussen is reeds een prominent onderdeel van ons beleid. Zoals in de Statenbesluiten 

van 20225 en 20236 met betrekking tot de campussen is opgenomen, maken we hier al serieus werk van. 

Dat komt onder meer tot uiting in bijdragen aan de Chemelot Innovation and Learning Labs (CHILL), 

vergelijkbare initiatieven op de Brightlands campussen in Heerlen en Venlo, maar bijvoorbeeld ook met 

evenementen als het Brightlands MKB-event dat op 18 februari as. in Roermond plaatsvindt. 

 

Vraag 8. 
Is uw College van mening dat de mogelijke komst van defensie(productie) naar Limburg een impuls kan 
geven aan de Limburgse maakindustrie? 
 

Antwoord. 

Ja, daarin zien wij zeker kansen voor de Limburgse maakindustrie. Zoals reeds bij het antwoord op vraag 

6 toegelicht hebben we vanuit de kansen die wij zien reeds oriënterende gesprekken gevoerd met 

Defensie. Die gesprekken lopen nog en hebben een verkennend karakter. De kansen die wij zien 

trachten we aan te laten sluiten op de behoeften van Defensie. In een later stadium zal blijken wat de 

resultaten van deze inspanningen zijn. 

 

Vraag 9. 
Welke rol speelt grensoverschrijdende samenwerking bij de versterking van de Limburgse 
maakindustrie? 
 

Antwoord. 

In de verschillende Europese programma’s (Interreg Vlaanderen-Nederland, Interreg Maas Rijn en 

Interreg Duitsland-Nederland), is veel aandacht voor grensoverschrijdende samenwerking door het 

bedrijfsleven en kennisinstellingen. De programma’s zijn over het algemeen niet specifiek ontworpen voor 

de maakindustrie, maar bedienen het brede MKB, waarvan de maakindustrie onderdeel is. Voorbeelden 

hiervan zijn Crossroads VL-NL en STIPP (Maas-Rijn). Daarnaast zijn er enkele specifieke projecten 

opgezet, gerelateerd aan de majeure ontwikkeling van de Einsteintelescope, die juist wel op de 

maakindustrie gericht zijn. Voorbeelden hiervan zijn ET2SME en ET Smart Skills Lab (nog in 

besluitvorming). 

Daarnaast neemt de provincie Limburg deel aan grensoverschrijdende bedrijfsnetwerken als de 

Nederlands Waalse Businessclub, Grenzeloos Limburg en de Business Club Aachen Maastricht om het 

internationale netwerk van Limburgse MKB-bedrijven te vergroten.  

  

Vraag 10. 
In hoeverre wordt de concurrentiepositie van de Limburgse maakindustrie beïnvloed door 
emissiebeperkende maatregelen? 
 
 

                                                      
5 G-22-021 Statenvoorstel inzake Brightlands - visie en rol provincie Limburg 
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/c3257993-346b-44b8-ba83-8e31f25ede61 
6 G-22-039 Statenvoorstel Brightlands Campus Greenport Venlo - campus en vastgoed - visie en inzet tot 2030 
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/b427b0a1-cbc6-410a-bc9e-2e7ec3cf8dbd 

https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/c3257993-346b-44b8-ba83-8e31f25ede61
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/b427b0a1-cbc6-410a-bc9e-2e7ec3cf8dbd
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Antwoord. 

Het nemen van emissiebeperkende maatregelen door de Limburgse maakindustrie zorgt voor een 

verbetering van de concurrentiepositie van deze bedrijven. Dat geldt in het bijzonder voor de 

maakbedrijven die vallen onder de nationale CO2-heffing en/of het Europese emissiehandelssysteem 

(EU-ETS). Het aantal beschikbare emissierechten is beperkt en gaat elk jaar omlaag. De prijs voor het 

uitstoten van CO2 zal daardoor stijgen. Via de cluster 6-aanpak, het Limburgs Energie Akkoord (LEA) en 

de maatwerktrajecten op Chemelot, wordt ingezet op het nemen van maatregelen gericht op CO2-

reductie.  

 

Daarnaast werken wij in het kader van de aanpak piekbelasters industrie samen met het ministerie van 

Klimaat en Groene Groei aan het terugdringen van stikstofuitstoot bij industriële bedrijven. In dit kader 

kunnen bedrijven aanspraak maken op (maatwerk)subsidie voor emissie reducerende maatregelen die zij 

bovenop de wettelijke verplichtingen nemen. Zo bent u op 3 december 2024 middels een mededeling 

portefeuillehouder (GS DOC-00711592)7 geïnformeerd over het feit dat Rockwool 11,3 miljoen euro 

subsidie ontvangt voor het implementeren van een innovatieve en verbeterde bindertechnologie voor een 

belangrijk deel van haar producten waardoor het een significante hoeveelheid ammoniakemissie 

reduceert. Met deze steun kan het bedrijf een noodzakelijke stap zetten om te verduurzamen en zijn 

impact op het milieu te verminderen en daarmee ook zijn concurrentiepositie te verbeteren. 

 

Vraag 11. 
Deelt uw College de opvatting van de VVD dat we niet moeten inzetten op een grijze krimp van de 
industrie, maar juist op groene groei? Hoe blijkt het standpunt van uw college in deze uit het door haar 
gevoerde en te voeren beleid? 
 

Antwoord. 

Ja. Dit komt tot uitdrukking in ons beleidskader ‘Werken aan een toekomstbestendige economie voor 

Limburg’ waarin wordt ingezet op de verduurzaming van Chemelot, de circulaire economie en selectieve 

acquisitie. Daarnaast is duurzaamheid een thema op alle Brightlands campussen. Ook in het 

beleidskader ‘Nieuwe Energie en een Schoon Leefmilieu’ wordt aandacht besteed aan de vergroening 

van de industrie en de Limburgse bedrijventerreinen. 

 

Vraag 12. 
Hoe beoordeelt uw College de suggestie van het PBL om maatwerkafspraken en maatwerksubsidies in te 
zetten als alternatief voor generieke lastenverzwaring? 
 

Antwoord. 

Ons college is het volkomen eens met het PBL dat maatwerkafspraken en -subsidies een geschikt 

alternatief zijn om de CO2-reductiedoelen van de industrie te halen. Het PBL heeft deze suggestie 

gedaan bij een voorgenomen generieke lastenverzwaring door het vorige Kabinet m.b.t. de CO2-heffing.  

 

 

 

 

                                                      
7 Mededeling portefeuillehouder inzake maatwerksubsidie van het Rijk met ROCKWOOL in het kader van de aanpak piekbelasters 
industrie https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/848e723c-cd8d-455a-a1f4-365bf304ed8f  

https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/848e723c-cd8d-455a-a1f4-365bf304ed8f
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Ons college heeft samen met Stichting Chemelot daarop gereageerd en verwezen naar de suggestie van 

het PBL om in te zetten op maatwerkafspraken en -subsidies.8  

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 

 

 

 

 

voorzitter 

 

 

 

 

secretaris 
 

                                                      
8 Mededeling portefeuillehouder inzake brief aan ministerie van EZK over klimaat- en energiemaatregelen VJN 2024 
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/f125105b-0b14-4ae7-b647-7db994981032?documentId=6077e3e3-f4df-
4d9a-bda6-568b28a43778  

https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/f125105b-0b14-4ae7-b647-7db994981032?documentId=6077e3e3-f4df-4d9a-bda6-568b28a43778
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/f125105b-0b14-4ae7-b647-7db994981032?documentId=6077e3e3-f4df-4d9a-bda6-568b28a43778
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8 januari 2025, Maastricht 
 
Onderwerp: schriftelijke vragen inzake de maakindustrie in Limburg 
 
Geacht College, 
 
De maakindustrie is van cruciaal belang voor de Limburgse economie en onze werkgelegenheid. Toch 
merkt de VVD op dat er bij Limburgse ondernemers zorgen leven over het voortbestaan van deze 
sector. Dit blijkt uit het artikel “Zorgen bij Limburgse werkgevers om verdwijnen maakindustrie: 
‘mensen beseffen niet hoe hard het gaat en hoe onomkeerbaar dat is’” van 3 januari jl. in De 
Limburger.1 Deze zorgen vormen voor de Limburgse VVD aanleiding om de volgende schriftelijke 
vragen te stellen: 

1. Deelt uw College de zorgen van deze Limburgse werkgevers? Zo ja, hoe reëel zijn deze 
zorgen? Zo nee, waarom niet? 

2. Heeft uw College een duidelijk en actueel beeld van de staat van de Limburgse 
maakindustrie? Zo ja, welke recente onderzoeken zijn hiervoor uitgevoerd en welke 
inzichten komen hieruit naar voren? Zo nee, is uw College bereid de actuele staat van de 
Limburgse maakindustrie te laten onderzoeken? 

3. Wijkt de staat en ontwikkeling van de maakindustrie in Limburg af van die in andere 
provincies in Nederland? Zo ja, op welke specifieke punten verschillen deze ontwikkelingen? 

4. Welke concrete acties gaat uw College ondernemen ter bevordering van de maakindustrie in 
Limburg in 2025? 

De Limburgse VVD is van mening dat we niet alleen de bestaande maakindustrie moeten beschermen, 
maar dat we ook start-ups en scale-ups binnen deze sector moeten ondersteunen. 

5. Hoe ontwikkelen de start-ups en scale-ups binnen de maakindustrie in Limburg zich? Op 
welke manier worden deze door de Provincie Limburg ondersteund? 

6. Welke kansen ziet uw College voor de Limburgse maakindustrie in het komende decennium?  
7. Ziet uw College aanknopingspunten om het bevorderen van de maakindustrie een nog 

prominentere rol te geven binnen de Brightlands Campussen Limburg? 
8. Is uw College van mening dat de mogelijke komst van defensie(productie) naar Limburg een 

impuls kan geven aan de Limburgse maakindustrie? 
9. Welke rol speelt grensoverschrijdende samenwerking bij de versterking van de Limburgse 

maakindustrie?  

 

 
1 https://www.limburger.nl/economie/zorgen-bij-limburgse-werkgevers-om-verdwijnen-maakindustrie-mensen-beseffen-
niet-hoe-hard-het-gaat-en-hoe-onomkeerbaar-dat-is/32530136.html 
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De VVD wil Nederland schoner doorgeven aan volgende generaties en committeert zich aan de 
emissiereductiedoelstellingen. De transitie naar een duurzame economie vraagt echter om 
verstandig beleid dat tevens koolstoflekkage voorkomt. Het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) 
waarschuwde bijvoorbeeld dat een aanzienlijke verhoging van de CO2-heffing industrie ertoe kan 
leiden dat bedrijven hun productie in Nederland afschalen en verplaatsen in plaats van te investeren 
in emissiereductie. 2  Een dergelijke grijze krimp gaat ten koste van de industriële productie en 
werkgelegenheid in Nederland. 

10. In hoeverre wordt de concurrentiepositie van de Limburgse maakindustrie beïnvloed door  
emissiebeperkende maatregelen? 

11. Deelt uw College de opvatting van de VVD dat we niet moeten inzetten op een grijze krimp 
van de industrie, maar juist op groene groei? Hoe blijkt het standpunt van uw college in deze 
uit het door haar gevoerde en te voeren beleid? 

12. Hoe beoordeelt uw College de suggestie van het PBL om maatwerkafspraken en 
maatwerksubsidies in te zetten als alternatief voor generieke lastenverzwaring? 

In afwachting van uw reactie binnen de daarvoor gestelde termijn, verblijft, met vriendelijke groet, 
 
Sjoerd Maillé  
Statenlid VVD  

 
2 Planbureau voor de Leefomgeving, Analyse tarief CO2-heffing industrie – tariefstudie 2024, 15 april 2024. Zie ook: CE 
Delft, Effecten van CO2-beprijzing in de industrie, CO2-reducties, kostprijsverhoging en koolstoflekkage, december 2018 

https://www.pbl.nl/system/files/document/2024-04/pbl-2024-analyse-tarief-co2-heffing-industrie-tariefstudie-2024_5250.pdf

